
Rada Miejska w Grodzisku Wielkopolskim

Protokół Nr 3/2024
Z posiedzenia III Sesji Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim, która odbyła się w dniu
29 maja 2024 r.

Obrady rozpoczęto 29 maja 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:00 dnia 29 maja 2024
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków
Obecni:
Izabela Drgas
Karolina Duma-Guemise
Józef Gawron
Danuta Grzanowska
Anna  Koza
Przemysław Lange
Katarzyna Lusina
Rafał Maluśki
Dariusz Matuszewski
Wojciech Michalski
Karolina Nadobnik
Dorota Przybysz
Szymon Strugała
Sebastian Tuliński
Weronika Tullin

Ad 1.  Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Koza, która 
powitała wszystkich zebranych.

Ad 4.  Przewodnicząca Rady  Pani Anna Koza przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia
2. Powitanie radnych i zaproszonych gości
3. Stwierdzenie quorum
4. Przyjęcie porządku obrad 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia
6. Informacja Burmistrza Grodziska Wielkopolskiego z prac w okresie międzysesyjnym
7. Informacja Komisji Rewizyjnej z prac w okresie międzysesyjnym
8. Interpelacje i zapytania radnych
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
 a) zmian w budżecie gminy
 b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2035 
 c) wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do wystawiania poleceń wyjazdu 
służbowego Przewodniczącemu Rady Miejskiej
 d) założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy 
Grodzisk Wielkopolski
 e) uchwalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z wybiegu dla psów przy ul. 
Winnej w Grodzisku Wielkopolskim

10. Wolne głosy i wnioski
11. Zakończenie posiedzenia



W dyskusji wzięli udział:
- Burmistrz Grodziska Wielkopolskiego zwrócił się z prośbą o uzupełnienie porządku obrad o 
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego w zakresie świadczenia usługi „opieki
na odległość” – „Korpus Wsparcia Seniorów” w Gminie Grodzisk Wielkopolski na rok 2024. ze 
względu na pozyskanie środków na ten projekt.

- Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zaproponowaną zmianę porządku obrad.
Głosowano w sprawie
Przyjęcie zmiany porządku obrad
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)
Głosowano w sprawie
Przyjęcie porządku obrad
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Ad 5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia
Na wniosek Przewodniczącej Rady protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty bez uwag.

Głosowano w sprawie
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)



Ad 6.  Burmistrz Grodziska Wielkopolskiego przedstawił informację z prac w okresie 
międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu.
Do przedstawionej informacji wniesiono następujące zapytania:
W dyskusji wzięli udział:
- Radny Rady Miejskiej Rafał Maluśki zwrócił się do Burmistrza o uzupełnienie informacji w 
temacie udziału w Walnym Zgromadzeniu Związku Selekt i Walnym Zebraniu Związku 
Wielkopolski Transport Regionalny.
- Burmistrz odpowiedział, iż początek kadencji związany jest z tym, iż nie tylko konstytuują się 
rady gminne, ale także organów związków powiatowo- gminnych, samorządowych stowarzyszeń, 
w których burmistrzowie, wójtowie są członkami. Te dwa walne zebrania , o które zapytał radny 
dotyczyły de facto wyborów nowych władz obydwu związków. Z kronikarskiego obowiązku 
poinformował, iż jeżeli są zmiany, to są one raczej osobowe, a nie geograficzne. We władzach 
Selektu są ci sami przedstawiciele samorządów co do tej pory: Prezesem Związku jest pani Dorota 
lew-Pilarska, w Zarządzie zasiadają Wójt Granowa,Wójt Komornik, Burmistrz Stęszewa i 
Burmistrz Grodziska Wielkopolskiego, Przewodniczącym Walnego Zgromadzenia jest Burmistrz 
Wielichowa. Natomiast jeśli chodzi o Wielkopolski Transport Regionalny to również status został 
zachowany. Przewodniczącym Zgromadzenia jest Starosta Poznański, jego Zastępcami są Wójt 
Tarnowa Podgórnego i Prezydent Poznania, członkami Zarządu są Starosta Nowotomyski, 
Wicestarosta Poznański, Burmistrz Śremu i Burmistrz Buku, natomiast Przewodniczącym Zarządu 
Związku jest Burmistrz Grodziska Wielkopolskiego.

Więcej uwag nie wniesiono.

Ad 7. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Szymon Strugała przedstawił informację Komisji
Rewizyjnej z prac w okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8. Interpelacje i zapytania radnych – nie wniesiono

Ad 9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian w budżecie gminy
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Iwona Prusak- Skarbnik Gminy. 
Do projektu nie wniesiono uwag.
Głosowano w sprawie
zmian w budżecie gminy
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr III/10/2024 została przyjeta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2035
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Iwona Prusak- Skarbnik Gminy. 
Do projektu nie wniesiono uwag.



Głosowano w sprawie
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2024-2035
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała Nr III/11/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

c) wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do wystawiania poleceń wyjazdu 
służbowego Przewodniczącemu Rady Miejskiej
Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim.
Do projektu nie wniesiono uwag.
Głosowano w sprawie
wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do wystawiania poleceń wyjazdu służbowego 
Przewodniczącemu Rady Miejskiej
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała nr III/12/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

d) założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy 
Grodzisk Wielkopolski
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Aleksandra Kaźmierczak-Naczelnik Wydziału 
Inwestycyjnego.
Do projektu nie wniesiono uwag.
Głosowano w sprawie
założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Grodzisk 
Wielkopolski
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (12)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, 
Szymon Strugała, Weronika Tullin



PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Sebastian Tuliński
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała nr III/13/2024 została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu.

e) uchwalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z wybiegu dla psów przy ul.
Winnej w Grodzisku Wielkopolskim
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Aleksandra Kaźmierczak-Naczelnik Wydziału 
Inwestycyjnego.
Do projektu nie wniesiono uwag.
Głosowano w sprawie
uchwalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z wybiegu dla psów przy ul. Winnej
w Grodzisku Wielkopolskim
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała nr III/14/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

f) przyjęcia programu osłonowego w zakresie świadczenia usługi "opieki na odległość" - " 
Korpus Wsparcia Seniorów" w Gminie Grodzisk Wielkopolski na rok 2024
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Ewa Chróst- Zastępca Dyrektora OPS.
Do projektu wniesiono następujące zapytania:
- radny S.Tuliński zapytał jaki jest koszt ogólny tego zadania, bo udział Gminy został określony na 
poziomie 20%.
- Pani Ewa Chróst odpowiedziała, iż koszt realizacji programu do końca 2024r wynosi 17.000 zł. 
Dodała, iż projekt uwarunkowany jest także dostępnością ( ukończone 60 lat i problemy związane z
funkcjonowaniem ), wymagane jest zatem uzasadnienie potrzeby skorzystania z tego projektu.

Więcej uwag nie wniesiono.
Głosowano w sprawie
przyjęcia programu osłonowego w zakresie świadczenia usługi "opieki na odległość" - " Korpus 
Wsparcia Seniorów" w Gminie Grodzisk Wielkopolski na rok 2024
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne
ZA (15)
Izabela Drgas, Karolina Duma-Guemise, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna  Koza, 
Przemysław Lange, Katarzyna Lusina, Rafał Maluśki, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, 
Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
PRZECIW (0)



WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)
BRAK GŁOSU (0)
NIEOBECNI (0)

Uchwała nr III/15/2024 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu.

Ad 10. Wolne głosy i wnioski

W dyskusji wzięli udział:
- radny R. Maluśki poinformował, iż w dniu dzisiejszym na jego ręce zostało złożone pismo przez 
Prezesa Klubu Sportowego „Nasza Dyskobolia” z prośbą o przekazanie go Burmistrzowi i Radzie 
Miejskiej oraz zapoznanie wszystkich z jego treścią. Następnie radny przedstawił treść pisma Klubu
Sportowego „Nasza Dyskobolia”. Pismo stanowi załącznik do protokołu.

- radny Przemysław Lange przekazał Przewodniczącej Rady Miejskiej pismo w sprawie powołania 
klubu radnych. Pismo stanowi załącznik do protokołu.

- radny Sebastian Tuliński przypomniał, iż w połowie czerwca br. przypada 135 rocznica urodzin 
Antoniego Thuma, wielkiego grodziszczanina, bardzo zasłużonego dla naszego miasta człowieka, 
nie tylko browarnika,ale także wielkiego społecznika i uczestnika Powstania Wielkopolskiego.

- radny Przemysław Lange- stwierdził, iż miasto nasze jest piękne, ale są okolice mniej ładne. Ulica
Nowy Świat jest przeciążona i należałoby się zastanowić co zrobić, aby zmienić wizerunek tej 
ulicy. Do tego są tam sąsiadujące ulice: Jałowcowa, Sosnowa, gdzie mieszkańcy również zgłaszają 
problemy, aby doprowadzić je do należytego porządku. Tym bardziej ,że poprzednia Rada mocno 
obiecywała tam różne zmiany, a jest jak jest. Zwrócił również uwagę, iż na ul. Działkowej znajduje 
się mnóstwo materiałów budowlanych, które nie są w żaden sposób zabezpieczone, dzieci się tam 
bawią, co grozi określonymi skutkami.

- Przewodnicząca Rady zauważyła, iż tematy poruszone przez radnego idealnie pasują na Komisję 
Gospodarczą, na której warto te sprawy przedyskutować.

- Burmistrz Grodziska Wielkopolskiego odnosząc się do kwestii poruszonych przez radnych,  
stwierdził co następuje;
a)  Jeśli chodzi o kwestie poruszone w przedstawionym piśmie przez radnego R. Maluśkiego, to 
trzeba się temu tematowi przyjrzeć, zwłaszcza, że przez szereg lat problemu nie było,a dzisiaj się 
ten problem pojawił. Należy zatem spotkać się z przedstawicielami Warty i dowiedzieć się o co 
chodzi i w czym jest problem. Jak wiadomo Warta ma swoje kłopoty i sportowe , i pozasportowe, i 
pozostaje pytanie na ile ma to wpływ na sposób realizacji obowiązków operatora stadionu. 
Przypomniał, iż podczas rozmów nad zakupem obiektu prze gminę była mowa o operatorze 
stadionu, którym miała być warta i był to jeden z argumentów,który tę decyzję o zakupie stadionu 
nieco ułatwił, a samo zawarcie umowy operatorskiej było również dyskutowane w gronie Rady. 
Pojawiały się postulaty, żeby Gmina zajmowała się prowadzeniem i operowaniem stadionu. 
Niestety jak w wielu dziedzinach na końcu jest ekonomia, a jej podstawowa zasada mówi, że 
potrzeby są nieograniczone, zaś środki finansowe ograniczone. Wszystko zatem co gmina chciałaby
tam zrobić wymaga określonych nakładów finansowych. W pierwszej kolejności wyjaśnienie 
takiego stanu rzeczy należy do operatora i weryfikacji tego co jest napisane w przedstawionym 
piśmie. 
b) Jeśli chodzi o ul. Nowy Świat to faktycznie jest to temat do przedyskutowania na Komisji. 
Sprawdzone zostaną także kwestie zgromadzonych materiałów budowlanych rzekomo w naszym 
pasie drogi lub na naszej działce, a jeżeli tak jest ,to zostanie wyjaśnione dlaczego jest to 



niezabezpieczone. Jeżeli chodzi o ewentualne prace w tym rejonie, to znowu jest to kwestia 
dyskusji i wyboru priorytetów, co ma być robione w pierwszej kolejności i za ile.
W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Grodziska Wielkopolskiego zaprosił wszystkich zebranych 
oraz mieszkańców gminy na imprezy i wydarzenia organizowane na terenie naszej Gminy w 
najbliższym czasie tj. planowanej wizyty Prezydenta RP, obchodów Dnia Dziecka, corocznej Mszy 
w intencji mieszkańców, Grodziskiego Piwobrania, Półmaratonu Słowaka, wydarzeń sportowych i 
rekreacyjnych.
- radny P. Lange zapytał w odniesieniu do informacji Burmistrza o wzięciu w Turnieju Piłkarskim 
zorganizowanego przez Fundację Ekstraklasy i Warty Poznań, które miejsce zajęła drużyna z 
naszego miasta?
- Burmistrz odpowiedział,iż był na otwarciu Turnieju, a nie na jego zakończeniu.
- radny P. Lange poinformował, iż w turnieju tym nie uczestniczyła żadna drużyna z Grodziska 
mimo, że z ościennych gmin takie drużyny były.
- Burmistrz odpowiedział, iż nie jest to informacja do końca sprawdzona, bowiem była drużyna 
Grodziskiej Akademii Futbol Pro. Dodał, iż na dobór uczestników Turnieju jako Burmistrz nie miał 
żadnego wpływu, bo nie był jego organizatorem.
- radny D.Matuszewski zapytał czy podczas wizyty Prezydenta RP zaplanowano spotkanie z 
radnymi?
- Burmistrz odpowiedział,iż zaplanowana wizyta ma się ograniczać tylko i wyłącznie do Starego 
Rynku. Radni będą mieli wyznaczone miejsce, natomiast nie będzie dedykowanego spotkania dla 
radnych, a raczej będzie się ograniczało do otwartego spotkania z mieszkańcami.

Ad 11. Przewodnicząca Rady o godz. 17,00 zakończyła posiedzenie III Sesji Rady Miejskiej, 
dziękując wszystkim za czynny udział w  obradach.

 Załączniki stanowią:
1. Listy obecności

2. Uchwały od Nr  III/10/2024 do Nr III/15/2024

3. Pismo Klubu Sportowego „Nasza Dyskobolia”

4. Zawiadomienie o utworzeniu Klubu Radnych

Przewodnicząca
Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim

Anna Koza

Przygotowała: Hania Maciejewska


